

တၢ်သံကွၢ်တဖၣ်လၢတၢ်ညီန့ၢ်သံကွၢ်အိၣ်ဘၣ်ယးဒီး တၢ်ထုးထီၣ် COVID-19 ကသံၣ်ဒီးသဒၢတဖၣ်လဲၣ်

အခဲအံၤဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်နကနၢ်ဟူဘၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအါမးဘၣ်ယးဒီး COVID-19 ကသံၣ်ဒီးသဒၢန့ၣ်လီၤ. ပအဲၣ်ဒီးစံးဆၢတၢ်သံကွၢ်တဖၣ်တနီၤလၢအဒံးသိးလိာ် အသးဘၣ်ယးဒီးတၢ်ထုးထီၣ် COVID-19 ကသံၣ်ဒီးသဒၢန့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်မနုၤအလိၤတၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်ကသံၣ်ဒီးသဒၢ COVID-19 ချဲထဲအံၤလဲၣ်.

အါတက့ၢ်, တၢ်သမံသမိးကွၢ်ကသံၣ်ဒီးသဒၢန့ၣ်မ့ၢ်ဒ်သိးကမၤလိၤတၢ်လၢတၢ်အံၤပုၤဖျးဒီး တၢ်စုးကါအိၣ်သ့တချုးလၢတၢ်ထုးထီၣ်ကသံၣ်ဒီးသဒၢန့ၣ်ဂံၢ် အါအါဂီၢ်ဂီၢ်အခါန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်လၢတၢ်ဆါသကြိၣ်ဒီးကျိၣ်စုၤလၢဖဲၣ်ပဒိၣ်အယိ, စဲအ့ၣ်ပုၤကျိၣ်ဘၣ်ကျိၣ်သ့မၤတၢ်ခံၣ်လိာ်လၢတၢ်ဆၢကတီၢ်တဘျီယိန့ၣ်လီၤ. တၢ်ကစုးကါထဲဒၣ်ကသံၣ်ဒီးသဒၢလၢတၢ်မၤ ကွၢ်အိၣ်ဒုးန့ၣ်ဖျါထီၣ်လၢအပုၤဖျးန့ၣ်လီၤ.

တၢ်သမံသမိးကွၢ်ကသံၣ်ဒီးသဒၢ COVID-19 န့ၣ်လဲၣ်.

COVID-19 ကသံၣ်ဒီးသဒၢလၢန့ၣ်ဘၣ်တၢ်သမံသမိးကွၢ်အိၣ်လၢတၢ်ကိးအိၣ်လၢတၢ်သမံသမိးလၢကသံၣ်ဒီးန့ၣ်လီၤ. ကသံၣ်ဒီးသဒၢတဖၣ်စုၣ်စုၣ်န့ၣ်တၢ်မၤကွၢ် အိၣ်အါန့ၢ်တဘျီန့ၣ်လီၤ. အခိၣ်ထံး, ကသံၣ်ဒီးသဒၢန့ၣ်တၢ်မၤကွၢ်အိၣ်လၢပုၤလၢအဟဲဒီးမၤကွၢ်အသးလၢတအိၣ်ဒီးတၢ်မၤဆူၣ်လၢကရၢဆံးဆံးဖိ, အန့ၣ်ဝံ တဘျးကယု, အန့ၣ်ဝံပုၤလၢအကလးန့ၣ်လီၤ. ပုၤလၢအဟဲဒီးမၤကွၢ်အသးလၢတၢ်ဆဲးကသံၣ်ဒီးသဒၢလၢတအိၣ်ဒီးတၢ်မၤဆူၣ် လၢကသံၣ်ဒီးတၢ်မၤကွၢ်န့ၣ် ဟဲလၢတၢ်လိာ်လၢပုၤတတၢ်အလိၤဆိလိာ်သးဒီး ဟံၣ်ဖိယိတၢ်အိၣ်သးလၢအလိၤဆိလိာ်သးတဘျးတီးန့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤမ့ၢ်တၢ်မၤအကျိၤကျိၤတမံၤယိလၢ တၢ်စုးကါအိၣ်လၢတၢ်မၤ ကွၢ်ကသံၣ်ဒီးသဒၢအဂၤန့ၣ်လီၤ.

ကသံၣ်ဒီးသဒၢ COVID-19 ဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်အၢၣ်လီၤတူၢ်လိာ်န့ၣ်လဲၣ်.

ကသံၣ်ဒီးသဒၢလၢတၢ်မၤကွၢ်အိၣ်ဝံလဲၣ်တဖၣ်အဂီၢ်, တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချဲ ပုၤဖဲၣ်နီၤကရၢကကွၢ်တၢ်သမံသမိးကွၢ်အစၢဒီး ပုၤတူၢ်ဘၣ်မနုၤအလိၤခံၣ်အဆဲးကသံၣ်ဒီးသဒၢန့ၣ်လဲၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်စုးကါကသံၣ်ဒီးသဒၢမ့ၢ်န့ၢ်ဒီးမ့ၢ်ပုၤဖျးန့ၣ်, တၢ်ဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်အၢၣ်လီၤတူၢ်လိာ်န့ၣ်လီၤ. စဲအ့ၣ်ပုၤကျိၣ်ဘၣ်ကျိၣ်သ့ဒီးပုၤဖဲၣ်နီၤအိၣ်တဘျးပုၤလၢအကွၢ်ကဒါက့ၢ်ကသံၣ်ဒီး သဒၢအတၢ်ပုၤဖျးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢ COVID-19 ကသံၣ်ဒီးသဒၢတဖၣ်အဂီၢ်ဒီး မၤတၢ်ဟ့ၣ်ကျိၣ်ဟ့ၣ်ဖးအၢၣ်လီၤတူၢ်လိာ် န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဆဲးကသံၣ်ဒီးသဒၢပုၤအိၣ်ထဲဒၣ်ကသံၣ်လၢတၢ်အၢၣ်လီၤတူၢ်လိာ်အိၣ်န့ၣ်လီၤ.

မတၤကဒီးန့ၢ်ဆိတၢ်ဆဲးကသံၣ်ဒီးသဒၢလဲၣ်.

ထံလိာ်ကီၢ်ပုၤ ပုၤဟ့ၣ်ကျိၣ်တၢ် ကမံးတံၢ်မိာ်ပုၤလၢ CDC အဂီၢ် ကွၢ်တၢ်ဂ့ၢ်ထၢဖျိၣ်ဒီးမၤတၢ်ဟ့ၣ်ကျိၣ်ဟ့ၣ်ဖးအၢၣ်လီၤတူၢ်လိာ်တဖၣ်လၢပုၤလၢအကြးဒီးန့ၢ်ဘၣ်ဆိကသံၣ်ဒီးသ ဒၢဆိအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ကရၢတနီၤလၢအိၣ်ဒီးတၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘိလၢအဒိၣ်လၢ COVID-19 မ့ၢ်တမ့ၢ် ဆိၣ်တဆူၣ်ဘၣ်ဖးဒိၣ်လၢ COVID-19 တဖၣ်ဒီးန့ၢ်ဘၣ် ဆိကသံၣ်ဒီးသဒၢန့ၣ်လီၤ. မံၣ်န့ၣ်စိထၣ် (Minnesota)အိၣ်ဒီးပုၤဖဲၣ်နီၤကရၢလၢအကမၤမၤလိၤတၢ်လၢကသံၣ်ဒီးသဒၢန့ၣ်အိၣ်လၢပုၤကိးဂၤဒီးအဂီၢ်ထံသိးတုၤသိး, လၢတၢ်ပညိၣ်လၢတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချဲတၢ်ထံသိးတုၤသိးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဆၢကတီၢ်မ့ၢ်ယံၣ်ထီၣ်ကသံၣ်ဒီးသဒၢမ့ၢ်အိၣ်အါထီၣ်ဒီး, ပုၤအါဂၤကဆဲးဘၣ်ကသံၣ်ဒီးသဒၢန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအါထီၣ်ဘၣ်ယးတၢ်သမံသမိးကွၢ် COVID-19 ကသံၣ်ဒီးအဂီၢ် လဲၣ်ကွၢ်တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချဲ ဝဲၤကျိၤအပုၤယဲၤသန့တက့ၢ်.

Minnesota Department of Health
Communications Office
PO Box 64975
St. Paul, MN 55164-0975
651-201-4989
health.communications@state.mn.us
www.health.state.mn.us

2/9/21 (Karen)

လၢတၢ်မၤန့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအံၤလၢလံာ်က့ၢ်ဒိလိၤဆိအဂီၢ်, ကိးလိၤတဲစိဆူ- 651-201-4989.